
Bed-bad-broodvoorziening voor uitgeprocedeerde asielzoekers
D66 Heerenveen en GroenLinks Heerenveen krijgen signalen dat er in Friesland sprake is 
van onvoldoende steun en zorg voor uitgeprocedeerde vluchtelingen, waarbij het soms 
zelfs gaat om mensen met ernstige medische of psychische problematiek.  Wij hebben 
daarom een aantal vragen over de bed-bad-broodvoorziening voor uitgeprocedeerde 
asielzoekers in Friesland, en specifiek in Heerenveen. 

1. Hoeveel uitgeprocedeerde asielzoekers, die zich bevonden in Heerenveen, zijn er bij 
het college bekend (in de afgelopen 5 jaar)?
a. In hoeverre hadden deze mensen toegang tot bed, bad én brood?
b. Welke stappen heeft het college voor deze mensen ondernomen om te zorgen 

voor bed, bad en brood?? 
c. In hoeverre is het waarschijnlijk dat er bij dit aantal sprake is van 

onderrapportage? 
d. In hoeverre worden er actief stappen ondernomen om uitgeprocedeerde 

asielzoekers in beeld te krijgen? 

Voor zover wij weten verblijven er momenteel geen uitgeprocedeerde asielzoekers vast 
in onze gemeente. Heel af en toe komt er een melding binnen bij Team Zorg en 
Veiligheid over een uitgeprocedeerde asielzoeker. Onze medewerkers pakken de melding 
op en verwijzen de persoon door voor hulp. Dit kan bijvoorbeeld een verwijzing naar de 
bed-bad-broodvoorziening in Groningen zijn. Zelf bieden wij deze voorziening niet. Ook 
gaan we niet actief op zoek naar uitgeprocedeerde asielzoekers in onze gemeente. 

Ook Vluchtelingenwerk heeft niet in beeld of en zo ja, hoeveel uitgeprocedeerde 
asielzoekers in onze gemeente verblijven. Het afgelopen jaar heeft Vluchtelingenwerk 
vrijwel geen contact meer gehad met uitgeprocedeerden in onze gemeente. Eerdere 
jaren had deze organisatie via het juridisch spreekuur af en toe contact met een aantal 
uitgeprocedeerde asielzoekers. Deze verbleven veelal bij familieleden. Vluchtelingenwerk 
ondersteunde hen bijvoorbeeld met een bijdrage voor reiskosten naar de GGZ of een 
advocaat. 

2. Hebben uitgeprocedeerde asielzoekers die zich bevinden in Heerenveen toegang tot 
een bed-bad-broodvoorziening?
a. Zo ja

I. Op welke manier is dit geregeld? 
II. Waar bestaat deze voorziening uit?

III. In hoeverre wordt deze regeling actief gecommuniceerd naar deze 
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mensen?
b. Zo nee

I. Waarom is deze bed-bad-broodvoorziening er niet in Heerenveen?
II. Is het college het met ons eens dat dit een onwenselijke situatie is?

III. Welke stappen heeft het college de afgelopen vijf jaar ondernomen om 
toch te komen tot een bed-bad-broodvoorziening voor uitgeprocedeerde 
asielzoekers in Heerenveen? 

IV. Welke stappen is het college het komende jaar van plan om te zetten om 
toch te komen tot een bed-bad-broodvoorziening?

In gemeente Heerenveen is geen bed-bad-broodvoorziening voor uitgeprocedeerde 
asielzoekers. Reden daarvoor is o.a. het bestuursakkoord dat het Rijk en gemeenten in 
2018 sloten over de opvang en begeleiding van deze groep mensen. Het resultaat 
hiervan was de opzet van het programma Landelijke Vreemdelingenvoorzieningen (LVV). 
Het doel van dit programma is het ontwikkelen van een landelijk dekkend netwerk van 
LVV’s. In 2019 zijn in vijf gemeenten LVV-pilots gestart (Amsterdam, Rotterdam, 
Utrecht, Eindhoven en Groningen). Deze pilots worden in 2022 geëvalueerd om de juiste 
aanpak, structuur en wijze van samenwerken binnen de LVV’s te ontwikkelen. 
In het coalitieakkoord van 15 december 2021 is opgenomen dat de LVV’s worden 
uitgebreid naar een landelijk dekkend netwerk. Hierin staat bovendien dat zelfstandige 
gemeentelijke opvang dan niet meer nodig is en door het Rijk niet meer gefinancierd zal 
worden.
Gezien bovenstaande, de lage aantallen uitgeprocedeerden in onze gemeente en het feit 
dat er in het nabije Groningen een bed-bad-brood-voorziening is waar deze mensen 
terecht kunnen, vindt het college het legitiem dat gemeente Heerenveen momenteel niet 
over een dergelijke voorziening beschikt. 
Het college wacht de evaluatie van het programma en verdere uitwerking van het 
kabinet af en besluit daarna over eventueel te zetten stappen. 


